
Вариант № 28244

1 / 5 РЕШУ ЦТ и ЦЭ — английский язык

При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует
номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ
следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые
данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще.
Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет
оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы
отобразятся в вашей статистике.

1.  Расположите реплики так, чтобы получился связный диалог. Выберите один из предложенных
вариантов ответа.
 

A.  Well, school is something you have to do even if you hate it, but this is something that we all want to
do.

B.   How are you enjoying your time at the BRIT school (the London School for Performing Arts and
Technology)?

C.  What has been the best thing so far?
D.  I'm still amazed that I was chosen. I've always wanted to be an actress and thought that this would

help me out a bit.
E.  Music technology  — there's a programme where you can sample music and mix your own Song.
F.  How is it different from a normal school?

1) BEFDCA 2) BDFACE 3) FECABD 4) FDBECA

2.  Прочитайте предложения. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
 

This time we found it ... to get used to living in a foreign country.
1) much hardest 2) much harder 3) far hardlier 4) far more hardlier

3.  Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.
 

I don't think it's a good idea.
1) Shall I book a single or a double room? 2) The committee are said to be arriving tomorrow.

3) Do you have any idea who will speak at the meeting? 4) Let's drive up the hill in my dad's car.

In 1995 I went (1) ... a trip which was (2) ... absolute disaster. I was going to Berlin on business when, by
accident, I got (3) ... the wrong train. We were on the way to Brussels before realised my mistake. When I got
to Brussels I had more problems because all my money was in German Marks and I didn't have my credit
card with me. By chance I found (4) ... helpful policeman who was soon (5) ... the phone to my company.
Thanks (6)  ... his help I was able to arrange (7)  ...  . Some money to be sent to a nearby bank. I spent that
night in a hotel and paid my bill in (8) ... cash before leaving. In the end I got to Berlin twenty-four hours
later than I had expected. Everyone thought my trip was a big joke.

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) to 2) for 3) on 4) at

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).
1) а 2) an 3) the 4) -
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6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).
1) by 2) in 3) on 4) at

7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).
1) а 2) an 3) the 4) -

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).
1) at 2) by 3) on 4) to

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) for 2) with 3) - 4) to

Four people talk about how they have cleared the clutter (ненужные вещи) from their lives and are now
living in style with relatively few possessions.

1. Melanie Martin
Having a simple orderly wardrobe makes life less complicated. These days I am much more careful about

clothes than I used to be. I buy one well-made piece of clothing that I'm going to love and cherish, rather
than several inexpensive items which will soon wear out. I've limited my wardrobe to a couple of well-
known labels and I take a lot of care whenever I buy something to make sure it's right for me. A few years
ago, I would just take clothes off the rails (вешалка) without really thinking about whether they'd suit me.
Inevitably, some of them would get thrown away unworn.

2. Annabella Bevan
My flat is uncluttered (не загромождена), I have wooden floors and only a few pieces of furniture, but I

have chosen what I own with care. But if I go off something, I won't hesitate to throw it out because, for me,
things have to be right. I work from home and I am setting up my own company to sell things on the Internet,
but I'd like to work in a soothing, relaxing environment. Having an orderly home and wardrobe helps me to
cope with the frantic lifestyle people around me lead in London. It sounds strange, but when I switch on my
computer here, I feel a lot calmer than I would in an office. Of course, the look of things does come into it
too, but I think if you keep your clothes and possessions tidy, it can improve your mood.

3. Graham Knight
The design of my flat is not a fashion statement. It's meant to be modern and contemporary, but I did it

because I like it, not because it's the current trend. It's very much my space because I designed the interior
myself. It's very homely. It's also very functional. I love cooking and the focal point of the flat is the steel
worktop in the kitchen area. There's no dining table, so I both cook and eat on the worktop. I am always
having people round for dinner and they seem to like the informality of it. In the living room, there are two
cream sofas and a black side table. I don't feel the need for anything else because I'm not a very materialistic
person really.

4. Barbara Clayton
I don't have a wardrobe. My clothes hang behind a see-through curtain so that I can take in everything at

a glance. Above the rail is a transparent plastic shelf on which I put my scarves and jumpers. I buy a lot
cream-coloured things and I'm prepared to spend quite a lot of money on one item. But it lasts so much
longer than cheaper clothes that I think the expenditure evens itself out over time, because I end up buying
fewer things overall. I usually have a shopping spree (покупательный бум) at the start of each season and
resist the temptation to buy things on impulse in between. I will only buy things in one or two quality fabrics
and, as I get older, I think I know what suits me, so I don't make many mistakes.

10.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person says that he / she aims to provide a relaxed atmosphere for guests?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

11.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person says that he / she tends to buy things at regular intervals?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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12.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person says that he / she aims to create a less stressful working environment?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

13.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person says that he / she believes that keeping things in order can make you feel better?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

When student Sheridan Gregorio (1) ... at Fortaleza airport in Brazil, he (2) ... to fly home to Holland. He
had had a great vacation, but unfortunately he (3) ... all his money. All he had was his airline ticket back to
Amsterdam. But when he checked in, the airline employees at the airport said, "You have to pay airport tax
before you (4) ... the country." Even though Sheridan explained that he was completely broke, he (5) ... to fly,
so he missed his flight home. His ticket was nonrefundable, so now he needed to buy a new ticket and pay
the airport tax. Since he  (6)  ... no money, Sheridan's only option was to sleep in the airport and work in
restaurants in exchange for food and some money. He (7) ... for five months, before he (8) ... enough money
for the airport tax, and the Brazilian police persuaded the airline to let him use his old ticket to go home.
Sheridan finally arrived home safe and sound last week.

14.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) was arriving 2) arrived 3) has arrived 4) was arrived

15.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).
1) will leave 2) had left 3) leave 4) left

16.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) has 2) has had 3) was had 4) had

17.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).
1) worked 2) was working 3) had been working 4) has worked

18.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (8).
1) saves 2) saved 3) was saving 4) had been saving

19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.
 

However, stairlifts have been helping to people solve that problem since they first appeared in the US in
the 1930s. Their designs have undergone themselves many changes over the years and stairlifts have become
safer and easier to use.

20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

The results were hardly encouraging, (не так ли)?

21.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подходящим по смыслу сразу
для двух предложений. Запишите слово в бланке ответов только ОДИН раз.
 

Kelly walked hand in ... with her father on the beach.
Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.
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Although doughnuts (пирожки) are sold in many countries across the globe, many people make the
mistaken assumption that doughnuts originally came from America. Some people find it  (1)  ... that
doughnuts have a disputed history. According to one theory, they are a Dutch (2) ... . Popular in Holland, they
were brought to America by Dutch (3) ... . In the traditional Dutch recipe, doughnuts were dipped in sugar.
However, over time, several varieties have appeared. Today, doughnuts are served with toppings such as
icing (глазурь) and chocolate, and often have a hole in the middle. Doughnuts not only taste far better with a
hole in the middle, but this shape (4) ... the doughnut is cooked right through and not still raw in the centre.

22.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите
слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может
быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните
пропуск (1).
 

SURE, IMMIGRATE, INVENT, BELIEVE

23.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите
слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может
быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните
пропуск (2).
 

SURE, IMMIGRATE, INVENT, BELIEVE

24.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите
слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может
быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните
пропуск (3).
 

SURE, IMMIGRATE, INVENT, BELIEVE

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите
слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может
быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните
пропуск (4).
 

SURE, IMMIGRATE, INVENT, BELIEVE

The fur trade is an issue which arouses strong feelings in people. Supporters of fur say that it is a matter
of personal choice and people should be allowed to (1) ... up their (2) ... minds about what they wear. In (3)
... to this, they point out that many people earn their living from the fur trade.

26.  Прочитайте текст. Заполнитe пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово
должно содержать не более 15 символов.

27.  Прочитайте текст. Заполнитe пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово
должно содержать не более 15 символов.

28.  Прочитайте текст. Заполнитe пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово
должно содержать не более 15 символов.
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1.  There are many types of every emergency services, but the three main ones are
2.  the police, fire and ambulance. If you not need any of these services in the United
3.  Kingdom, you have to dial 999 and tell the operator what service do you want.
4.  The operator will then put you through to the control room for so that service. All
5.  the emergency services which operate 24 hours a day, 7 days a week. Whatever
6.  service you are request, their aim is to get to the scene of the emergency within
7.  8 minutes. Sometimes this is not such possible especially if the situation is in the
8.  middle of the countryside, far from the city. Each emergency service has been their
9.  own special vehicles with all the equipment what they need. They are all trained to
10. drive at very fast speeds very safely. This includes driving itself through red lights.
29.  Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.

 
There are many types of every emergency services, but the three main ones are

30.  Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

31.  Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

32.  Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

34.  Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
37.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу.

Слово должно содержать не более 15 символов.

38.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подхо-
дящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

39.  Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подхо-
дящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

40.  Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подхо-
дящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.


